
 
 

Referat 

Skolebestyrelsesmøde  

Torsdag den 10. november 2022 kl. 17 – 19:30  

på skolens kontor 

Mødedeltagere:  

Thomas Vedel, Jacob Seier Petersen, Mai-Britt Hauschildt Dam Nielsen, Jane Hagelskjær, 

Tine Rosborg Wegener , Barbara Bjørnestad Kolby, Hanne Damgaard Petersen, Birgitte 

Boel, og Dan Gjerrild Søgaard, Anders Rahbek 9.D (elevrådsrepræsentant), Viggo Dowler 

Nygaard 6.A (elevrådsrepræsentant). 

Dagsorden sendes til suppleant Laura Gylden-Damgaard. 

Fraværende:  

O = Orientering, D = Drøftelse, B = Beslutning 

Tid Beskrivelse Referat 

17.00 

(B) 

Godkendelse af dagsorden Godkendt  

 

17.05 

(B) 

Nyt fra elevrådet 24-timersløb har været evalueret blandt 

eleverne. Eleverne oplever, at 

arrangementet var godt. Juleafslutning 

drøftes og planlægges. 

Venskabsklasserne, eleverne vil gerne 

genopstarte traditionen. Forespørgsler i 

klasserne omkring forbedringer i lokalerne 

og udeområder. Delehold mangler et 

lokale på 9.årgang. 

Eleverne er kommet med ideer til 

kantinen, om der kan komme en vikar på 

opgaven. Der mangles cykelstativer og i 

den forbindelse har elevrådet skrevet et 

brev til skolelederen, Dan. Nettene i 

målenene i skolegården er mangelfulde. 

Ønske om vandautomat. Forslag om at 

der opstilles en vandautomat ved 

kantinen.  



 
 

17.15 

(O) 

DFH/ 

DGS 

Budgetopfølgning 

- Bilag med kommentarer 

præsenteres kort. 

- Kommentarer fra 

økonomiudvalget 

- Gennemgang af 

budgetmodellen og 

foreløbige 

budgetovervejelser kommer 

på næste møde, hvor den 

konkret budgetudmøntning 

er klar kommunalt. 

Gennemgang af budgetopfølgning (- se 

bilag), hvor der kommer enkelte 

spørgsmål: 

Fokus på at forældre får meldt deres børn 

til og fra ved ferier til SFO, for at minimere 

vikar-forbrug. I efterårsferien var 65 elever 

tilmeldte, men kun 35 elever kom. 

Det er især det faldende elevtal som 

påvirker skolens økonomi.  

 

17.30 

(D+B) 

Fokuspunkter/Indsatsområder 

for skolebestyrelsen i skoleåret 

2022-23 

1. Hvordan håndterer skolen de 

børn som er udfordret på deres 

trivsel. Forældrene er 

nysgerrige på, hvordan skolen 

arbejder med dette emne, og vil 

gerne indgå i drøftelser 

omkring dette.  

 

2. Hvordan er skolens udendørs 

rammer/arealer? Hvordan 

bruger vi området bedst, 

hvordan kan der lægges op til 

bevægelse, hvad ønsker 

eleverne og medarbejderne? 

Rammer omkring 

cykelparkering 

3. Mad og måltider.  

Nedsættelse af arbejdsgrupper.  

Arbejdsgrupper: 

1. Jacob, Tine, Hanne, en leder 

2. Thomas, Anders, Barbara, (høres: 

Viggo) (tilknyttet: Søren), Dan 

3. Jane, Mai-Britt, Birgitte 

Vi planlægger at afsætte tid på næste 

skolebestyrelsesmøde til at arbejde i 

grupperne.  

Arbejdsgrupperne kan invitere forældre 

ind til input og inddragelse i arbejdet.   

 

17.45 

(O) 

DGS 

Status på personalefravær 

a. Status og udvikling (se 

bilag nedenfor) 

b. Udviklingen set i forhold til 

området i Skanderborg 

Kommune 

Sygefravær blandt personalet er steget 

sammenlignet med sidste år. Vi ligger dog 

under kommunens samlede fravær.  

Skolens ledelse arbejder med de nye 

opfølgningsprocedurer, med 

sygefraværssamtaler, 

opfølgningssamtaler mm.  



 
 

c. Ny opfølgningsprocedure i 

kommunen 

18.00 

(O) 

Jane, 

HDP, 

DGS 

Tilbagemelding fra dialogmøde 

med det politiske udvalg 

- Ny sammenhængende 

Børne- og ungepolitik. 

Der blev drøftet hvad en ny Børne- og 

ungepolitik skal indholde, og hvem der 

skal inddrages i arbejdet.  

Politikerne er i gang med en proces efter 

de input skole- og 

institutionsbestyrelserne er kommet med. 

Der vil komme en opfølgning til 

bestyrelserne.  

18.15 

(O) 

DGS 

Kontraktarbejdet 

a. DUS (Direktionens 

Udviklingsspor) 

b. Krav til kontrakten 

c. Proces 

a. Direktionens udviklingsspor: 

- Den røde tråd fra politik til virkning 

for borgeren 

- God ledelse og en bæredygtig 

organisation.   

 

b. Følgende skal fremgå af kontrakter og 

aftaler for 2023:  

• Forslag til noget vi skal holde op med 

at gøre i Skanderborg Kommune, fordi 

det ikke giver mening eller ikke har 

nogen direkte eller indirekte virkning 

for borgeren. Det kan fx være 

opgaver, mødeaktivitet eller 

proceskrav.  

• Fokusområder i ledelsesudviklingen 

for det kommende år med afsæt i 

vores fælles ledelsesgrundlag.  

• Lokale mål for nedbringelse af 

sygefravær det kommende år (eller 

fastholdelse af et lavt sygefravær) 

samt en strategi for at nå målet.  

• En beskrivelse af, hvordan I vil 

eksperimentere med og udvikle 

fleksible arbejdsformer.  

• En beskrivelse af indsatsen 

vedrørende God modtagelse af nye 

kollegaer.  

• En beskrivelse af fokusområder, hvor 

jeres opgaveløsning kan udvikles. Det 

kan fx ske ved hjælp af 

velfærdsteknologi, digitalisering eller 

bedre organisering og styring. 



 
 

c. Der er en proces frem mod midten af 

januar, hvor arbejdet kan pågå. 

Skolebestyrelsen ønsker kun inddragelse, 

hvor det er relevant for det konkrete 

arbejde på skolen. Eller ønsker man blot 

en orientering på et senere møde. 

18.30 

(D+B) 

Klassekasser 

Forespørgsel fra forældre:  

Mener skolebestyrelsen noget om 

beløbsstørrelser til indbetaling i 

klassekasser? 

a. DGS gennemgår kort 

reglerne. 

b. Er der brug for principper 

for klassekasser? 

Der er lovgivning på området. Forældre 

kan blive enige om at indbetale til en 

klassekasse, hvor beløbet kan bruges til 

fællesaktiviteter i 

klasseregi/forældrearrangementer. Det er 

frivilligt at indbetale til klassekassen og 

der må ikke føres kontrol eller presses for 

betaling. 

Kan nye forældreråd blive orienteret om 

hvilke anbefalinger skolebestyrelsen kan 

have i forhold til indbetalinger?  

Skolebestyrelsen mener, at der ved 

etablering af en klassekasse bør være 

fokus på, at der ikke indbetales mere, end 

at alle kan være med økonomisk." 

Forventninger til arrangementer bør være 

på et niveau, hvor alle har mulighed for at 

deltage, både hvad angår mængden af 

aktiviteter og økonomien. 

18.45 

(O). 

DGS 

Nyt fra skolen  

(se bilag nedenfor) 

Se bilag 

18,55 

(O) 

Nyt fra forældrene Der er ikke kommet henvendelser fra 

forældre.  

19.10 Punkter til kommende møder 

- Lejrskoler 

Skolens personale har drøftet lejrskoler, 

hvilke årgange og længde på evt. 

lejrskoler.  

Skolebestyrelsen bliver orienteret om 

personalets forslag til mødet i december.  

Punktet økonomi og budgetmodellen 

udsættes til mødet i januar.  



 
 

19.15 Evt. 

- Skolefest 

Kommunikationen omkring skolefest og 

køb af billetter og klippekort var ikke helt 

tydelig.  

 

Bilag:  

Nyt fra skolen 

Personale 
Der er indgået fratrædelsesaftale med Sophie Svendsen. Marie Riis Klemmensen er 

ansat som vikar indtil videre.  

Anne-Mette Illemann er fortsat sygemeldt og kommer ikke tilbage til MBS. 

Thomas Grønvall og Søren Dencker har overtaget opgaverne. 

Sanne fra kantinen er stadig sygemeldt. Der ledes efter en løsning.  

Kathrine Duus er sygemeldt i resten af graviditetsperioden. Søren Strand har taget over.  

 

Thomas Grønvall Søren Strand Amdi 
Vikar for Anne-Mette          Vikar for Kathrine 



 
 

Skolefest 

 

Så skete det endelig. Vi kunne fejre fællesskabet efter flere års pause. Vi evaluerer i den 

kommende tid festen sammen med elever og personale for at se, om denne måde at gøre 

det på er god, og om der er justeringer til konceptet. 

24-timers løb og motionsdag 

 

 



 
 

 

24-timers løb og motionsløb blev afviklet sammen med Sankt Georgsgårdens Fritidscenter. 

Det var et par fantastiske dage. Her også med fokus på fællesskab, og lidt mindre på 

resultater, end de tidligere år.  

Vi evaluerer også disse arrangementer i den kommende tid. 

Morten Børup Skolens 2 kor 
Korene har medvirket til efterårskoncerter og i ”Spil-danskugens” koncerter på skolen.  

De gør det rigtig godt og vi glæder os til at høre mere. 

 

Møder i skolebestyrelsen 
Skolebestyrelsesmøder i skoleåret 2022-2023 

Mandag 15-08-2022 17.00-19.30 

Tirsdag 13-09-2022 17.00-19.30 

Onsdag 12-10-2022 -  AFLYST 17.00-19.30 

Torsdag 10-11-2022 17.00-19.30 

Mandag 05-12-2022 17.00-19.30 

Onsdag 11-01-2023: Temamøde? 16.00-21.00 

Mandag 06-02-2023 17.00-19.30 

Tirsdag 07-03-2023 17.00-19.30 

Torsdag 13-04-2023 17.00-19.30 



 
 

Onsdag 03-05-2023 17.00-19.30 

Tirsdag 13-06-2023 17.00-19.30 

 

Sygefravær 

 

 



 
 

 

Klassekasser mv 
Skolebestyrelsen kan fastsætte principper for hvad som helst så derfor også klassekasser. 

Principperne skal være i overensstemmelse med lovgivningen og inden for de kommunale 

mål og rammer. 

Næste spørgsmål er så, hvorvidt skolebestyrelsen i sådan et princip kan bestemme, at 

pengene i klassekassen skal bindes til et bestemt formål. Her vil jeg vurdere, at det går fint, 

hvis formålet er så tilpas overordnet, at der er mulighed for forskellige valg. Det vil f.eks. 

være for stramt, hvis skolebestyrelsen beslutter, at klassekassens midler alene må bruges 

på lejrskoler. Formålet må være mere overordnet som fx ”forsøde klassens hverdag” – 

sådan som det også er beskrevet i Vejledning om ekskursioner, lejrskoler og skolerejser mv. 

i folkeskolen. 

Vejledningen har også en anbefaling om, at kommunerne – med inddragelse af 

skolebestyrelserne – fastsætter retningslinjer for indsamlinger og administration heraf, 

herunder for klassekasser. Det vil altså være en god ide at undersøge, om der findes sådan 

nogle regler i kommunen. 

Læg i øvrigt mærke til, at vejledningen skelner mellem klassekasser og større beløb 

indsamlet til konkrete formål. Det er også anbefalingen herfra, at man skiller de to ting ad, 

således af indsamlinger til konkrete formål (fx en skolerejse) fortages separat og ikke i 

klassekassen. Samtidig skal det også huskes, at klassekassen er forældrenes penge og ikke 

skolens. 

Folkeskolelovens § 50, stk. 8, siger (i forbindelse med ekskursioner, lejrskoler og 

skolerejser), at ”Klassens elever og forældre kan, eventuelt i samarbejde med skolen, ved 

https://www.retsinformation.dk/eli/mt/1999/12
https://www.retsinformation.dk/eli/mt/1999/12


 
 

fælles indsamling eller på anden måde i fællesskab tilvejebringe midler til dækning af 

udgifter, der ikke dækkes af kommunen efter stk. 5-7. Kommunen kan dække øvrige 

udgifter.” 

Husk i øvrigt det helt generelle, at man ikke kan stille krav om, at de enkelte forældre betaler 

et bestemt beløb. 

(fra Skole og forældres forældrerådgivning: 

https://www.foraeldreraadgivningen.dk/artikel/principper-klassekassen ) 

https://www.foraeldreraadgivningen.dk/artikel/principper-klassekassen
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